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co dzień. Zastępca komen-
danta wojewódzkiego PSP – 
st. brygadier Stanisław Woś
i  zas tępca  komendanta  
miejskiego PSP - bryg. Robert 

Sabat wysoko 
o c e n i l i  
d z i a ł a l n o ś ć  
j e d n o s t k i ,  
podkreślając jej 
dobre  wypo-
sażenie w sprzęt 
o r a z  w y s o k i  
poziom wyszko-
l e n i a .  J a k o  
j e d n o s t k a ,  
w c h o d z ą c a  
w skład Krajo-
wego Systemu 
Ratowniczo – 
G a ś n i c z e g o ,  
wspiera mocno 
działania ratow-
nicze strażaków 
zawodowych.  
Za ten udział 
w wielu akcjach 
k o m e n d a n c i  
podz iękowal i  
druhom z Prom-

nika, życząc im kolejnych suk-
c e s ó w  w  r o k u  2 0 1 4 .  
Podziękowali także wójtowi 
g m i n y  z a  w s p i e r a n i e  
finansowe OSP, dzięki czemu 
dysponu je  ona  j ednym 
z  l e p s z y c h  w y p o s a ż e ń  
w regionie.

Podsumowania działal-
nośći w 2013 roku dokonał 
naczelnik OSP Karol Picheta: 
jednostka liczy obecnie 49 
druhów, zrzeszając drużynę 
kobiecą – 12 pań, dwie 
młodzieżowe drużyny pożar-
nicze, chłopięcie – 20 druhów 
i jedną MDP dziewcząt – 10 
osób.  OSP jes t  dobrze  
wyposażona w sprzęt, m.in. 
w trzy samochody ratowniczo 
- pożarnicze marki renault 
masters i mercedes. W ub. 
roku jednostka wyjeżdżała 46 
razy do pożarów oraz 12 razy 
do innych zagrożeń, w tym 
cztery razy poza gminę. 
W okresie sprawozdawczym 
wyróżniono odznaczeniami 
branżowymi czterech druhów: 
Adama Kozioła, Tomasza 
Kaczmarczyka, Andrzeja 
Lisa i Krzysztofa Stępnia.

S t r ażacy  ocho tn i cy  
poprawili znacznie swoją bazę 
lokalową: część pieniędzy 
uzyskanych ze sprzedaży 
działki (za 176 tys. zł) 
wykorzystali na rozbudowę 

s t r a ż n i c y.  N a  p i ę t r z e  
zorganizowano świetlicę 
wiejską, która slużyć będzie 
całej społeczności. W nowej 
części remizy powstały dwa 
boksy garażowe, łazienka 
i kuchnia. Zakończenie tej 
inwestycji planowane jest na 
czerwiec tego roku. Będzie to 
możliwe m.in.dzięki dotacji 
z budżetu gminy.

W planach na rok bieżący 
jednostka założyła sobie: 
dalsze szkolenie specja-
listyczne druhów, powię-
kszenie stanu osobowego, 
pozyskanie kolejnego sprzętu 
strażackiego, ćwiczenia na 
różnych obiektach, m.in. 
z ratownictwa drogowego, 
obozy szkoleniowe dla  
młodych adeptów sztuki 
s t r a ż a c k i e j ,  u d z i a ł  
w gminnych zawodach spor-
towych, współpracę z Urzę-
dem Gminy i jednostkami 
gminnymi, także ze szkołami. 

O planach rozwojowych 
jednostki  mówił  prezes 
Zarządu OSP Grzegorz 
Stępień. M.in. strażacy pragną 
odnowić elewację zewnętrzną 
strażnicy, wykonać centralne 
ogrzewanie (obecnie wnętrze 
jest ocieplane doraźnie), 
położyć glazurę i terakotę 
w łazience i kuchni, wykonać 
balustrady i barierki przy 
schodach na I piętro (pomoc 
obiecał miejscowy przed-
siębiorca), uporządkować 
teren wokół remizy.

W dyskusji i wnioskach 
zwrócono się m.in. do wójta 
gminy o pomoc w zakupie 
urządzenia wysokociśnie-
niowego do mycia samo-
chodów. Wójt przyrzekł takie 
wsparcie, podkreślając troskę 
strażaków o sprzęt.

Walne zebranie zatwie-
rdziło sprawozdanie naczel-
nika i prezesa OSP, udzielając 
zarządowi absolutorium za 
działalność w 2013 roku. 

Warto dodać, że zebrania 
sprawozdawcze odbywają się 
t a k ż e  w  p o z o s t a ł y c h  
jednostkach OSP na terenie 
gminy. M.in. podsumowania 
dzialalności w roku 2013 
dokonano wcześniej w OSP 
Strawczyn. 

?(Kos.)

Przemawia  zastępca  komendanta  wojewódzkiego  PSP  –  s t.  bryg.  Stanisław  Woś

W zebraniu sprawo-
zdawczym uczestniczyli  
goście z Państwowej Straży 
Pożarnej, z którą jednostka 
z Promnika współpracuje na 

Na was zawsze można liczyć!

Walne  Zebranie  Sprawoz dawcz e  OSP  w  Promniku

Tak spuentował swoje wystąpienie na Walnym Zebraniu 
Sprawozdawczym OSP w Promniku, 22 lutego br., wójt 
gminy Tadeusz Tkaczyk. Podkreśił mobilność jednostki 
przy zabezpieczaniu imprez gminnych, np. Strawczynady, 
zaangażowanie w niesieniu pomocy ludziom jej 
potrzebującym, pochwalił działalność gospodarczą 
i szkoleniową. Na koniec życzył druhom kolejnych sukcesów 
w niełatwej służbie.

OKŁADKA:  
 "Zachód  Słońca  nad  zalewem  w  Strawczynie"
Fotografia:   Jerzy  Kosowski
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Inicjatywa wójta spotkała 
się z bardzo dużym zainte-
resowaniem, dopisała frek-
wencja, sala bankietowa 
hotelu wypełniła się do 
os ta tn iego  mie jsca .  Po  
powitaniu  zebranych przez 
gospodarza spotkania, głos 
zabrali  przedsatawiciele 
D e p a r t a m e n t u  P o l i t y k i  
R e g i o n a l n e j  U r z ę d u  
Marszałkowskiego: zastępca 
d y r e k t o r a  J o l a n t a  
Zwierzchowska oraz przed-
stawiciel tego departamentu 
Wojciech Lipka. W sposób 
przejrzysty, wykorzystując 
technikę audiowizualną,  
goście z UM przekazali 
najważniejsze informacje 
dotyczące nowych środków 
unijnych, jakie otrzymamy na 
lata: 2014 – 2020. Obecnie 
t r w a j ą  w  U r z ę d z i e  
Marszałkowskim  intensywne 
prace (choć nieco opóźnione 
przez Komisję Europejską) 
nad  S t ra teg ią  Rozwoju  
Wo j e w ó d z t w a  Ś w i ę t o -
krzyskiego, nad projektami: 
Regionalnego Programu 
Operacyjnego (RPOWŚ), 
Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich (PROW), PO 
Kapitał Ludzki  itp.

Nasz,  świętokrzyski 
region otrzymał na te lata 
1.363,2 mld euro, tj. ponad 5,5 
mld złotych. Środki te zostaną 
wykorzystane w dwóch 
funduszach: w Europejskim 
Funduszu Rozwoju Regio-
nalnego (72,1 %) - na projekty 
i n f r a s t r u k t u r a l n e  o r a z  
w Europejskim Funduszu 
Społecznym (27,9 %) - na 
projekty społeczne i proza-
trudnieniowe. 60 % unijnych 
środków przeznaczonych 
zostanie w kraju na rozwój 

wodno – ściekową oraz na 
budowę hali  sportowej.  
W ramach Kie leckiego  
Obszaru Funkcjonalnego, 
skup ia jącego  11  gmin ,   

jednak zrestrukturyzować 
przedsiębiorstwo – utworzyć 
t r zy  mn ie j s ze ,  by  móc  
skorzystać z tych środków.

J a n  Ł a k o m i e c  –  
„ B u d o t r a n s ” :  -  Ta k i e  
spotkania są nam bardzo 
potrzebne, bo dostarczają 
informacji, na którą obecnie 
jest duże zapotrzebowaine. Ja 
dotychczas nie korzystałem ze 
środków unijnych, ale chętnie 
bym je wykorzystał do rozwoju 
swojej firmy. Z pewnością 
złożę jakiś wniosek o te 
pieniądze...

Tomasz Kozieł i Tomasz 
Antkowiak - „GRODMET 
Oblęgorek”:  - Cieszymy się, 
że jest ktoś w gminie, myślący 
kategoriami przedsiębiorców. 
Mówimy o wójcie, który „czuje 
blusa”. Dzięki temu to nie my 
musimy szukać informacji na 
t emat  nowych  srodków 
uninych , a informacja szuka 
nas. Od 12 lat zajmujemy się 
p ro d u k c j ą  m e t a l o w y c h  
ogrodzeń. Chcemy odnowić 
nasz park maszynowy, powię-
kszyć liczbę miejsc pracy 
(obecnie zatrudniamy 5 osób) 
i na pewno - jeśli będzie taka 
możliwość - skorzystamy 
z tych środków.

Z o f i a ,  G r z e g o r z  
i Stanisław Szymoniak, 
„STALBUD” - Promnik: -  
Prowadzimy handel materia-
łami przemysłowymi oraz 
o p a ł e m .  P l a n u j e m y  
odnowienie sprzętu, zakup 
środkow transportu i dlatego 
t e ż  rozg ladamy  s i ę  za  
pieniędzmi. Chętnie więc 
skorzystamy ze środków 
unijnych. Na dzisiejszym 
spotkaniu dowiedzieliśmy się 
jak to zrobić i dlatego wysoko 
oceniamy inicjatywę wójta...

D o d a j m y,  ż e ,  j a k  
zapewnił Tadeusz Tkaczyk, 
takie spotkania będą kontynu-
owane.   

?(Kos.) 

kolejnictwa, zaś 40 % - na 
drogi.

Przeszło 1,5 mld złotych 
z RPOWŚ przeznaczy się na: 
wsparcie firm, wsparcie osób 
chcących założyć własną 
działalność gospodarczą, 
w z m o c n i e n i  o t o c z e n i a  
biznesu, wspólne przedsię-
wzięcia kilku przedsiębiorstw, 
uzbrajanie terenów przez 
samorządy (m.in. gminy) dla 
kapitału zewnętrznego. 

Kierownik Referatu Roz-
woju Lokalnego Urzędu 
Gminy Ewa Wawrzeńczyk 
poinformowała o finalizacji 
w gminie programu na lata: 
2007 – 2013. Są to zadania: 
budowa boiska przy Szkole 
Podstawowej  w Rudzie  
Strawczyńskiej,  rozbudowa 
C e n t r u m  S p o r t u  
i Rekreacji, modernizacja 
p l acówek  oświa towych  
( d o c i e p l e n i a ,  w y m i a n a  
stolarki itp.).

W latach 2014 – 2020 
środki unijne skieruje się 
przede wszystkim na: budowę 
gminnego  p rzedszko la ,   
u z b r a j a n i e  t e r e n ó w  
inwestycyjnych, gospodarkę 

Strawczyn zamierza uspraw-
nić komunikację.

Dla ułatwienia przedsię-
b i o r c o m  m o ż l i w o ś c i  
skorzys tan ia  z  nowych 
środków unijnych, w gminie 
wyznaczono osobę odpo-
wiedzialną za te kontakty. Jest 
to p. Anna Gad, ktora 
zaprosiła do odwiedzania 
Urzędu  Gminy  w ce lu  
uzyskania wszelkich infor-
macji nt. korzystania z no-
wych środków UE. Wyczer-
pująca informacja na ten temat 
zamieszczana jest na stronie 
internetowej Urzędu Gminy.

Jak oceniono inicjatywę 
wójta i czy przedsiębiorcy pla-
nują wykorzystanie środków 
nijnych w latach 2014 - 2020. 

Robert Dziubeła  –  
DEFRO: - To bardzo dobry 
pomysł, który przybliżył nam 
przeds ięb iorcom,  temat  
środków unijnych. Ja sam 
z a m i e r z a m  s k o r z y s t a ć  
z tych pieniędzy na rozwój 
produkcji kotłów grzewczych 
na biomasę oraz kotłów 
dużych, o mocy do 1 MGW, dla 
szkół, szpitali i tym podobnych 
jednostek. Wcześniej muszę 

Wójt  Tadeusz  Tkaczyk  przemawia  do  uczestników  spotkania

w  "Szafranowym  Dworze" 

Jak skorzystać ze środków 
unijnych 2014 – 2020

Spotkanie  przedsiębiorców

Wojt gminy Strawczyn, Tadeusz Tkaczyk zaprosił do 
„Szafranowego Dworu” ponad stu przedsięcbiorców 
z gminy (i nie tylko), by zapoznać ich z możliwości 
skorzystania ze środków unijnych, przyznanych Polsce 
i naszemu regionowi na lata: 2014 – 2020. 
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Producenci rolni (rol-
nicy) będą mogli składać 
wnioski o zwrot podatku 
akcyzowego  zawar t ego  
w cenie oleju napędowego 
w y k o r z y s t y w a n e g o  d o  
produkcji rolnej do tutejszego 
urzędu w dwóch terminach:

I  TERMIN: 
Od 1 do 28 lutego 2014r. 

wraz z oryginalnymi faktur-
ami VAT (lub kopiami) 
potwierdzającymi zakup oleju 
napędowego do produkcji 
rolnej w okresie od 1 sierpnia 
2013 do 31 stycznia 2014.

II  TERMIN: 
Od 1 sierpnia do 31 

sierpnia 2014 roku wraz 
z oryginalnymi fakturami VAT 
lub kopiami) potwierdz-
ającymi zakup oleju napędo-
wego do produkcji rolnej 
w okresie od 1 lutego 2014 do 
31 lipca 2014

Na 1 ha użytków rolnych 
przysługuje limit roczny 86 
litrów oleju napędowego.
Stawka zwrotu podatku 
akcyzowego na 2014 rok od 
zakupionego 1 litra oleju 
napędowego wynosi 0,9.

   

Ważne dla RolnikÓw

W ramach projektu pn. 
„Zmiana sposobu użyt-
kowania część pomieszczeń 
w Szkole Podstawowej w Kor-
czynie na świetlicę wiejską 
wraz z zagospodarowaniem 
terenu” adaptowano sale 
szkolne na świetlicę wiejską 
wraz zapleczem sanitarnym, 
dobudowano klatkę schodową 
z windą, zmieniono kon-
strukcję dachu i docieplono 
e lewację  szkoły.  Koszt  
inwestycji wyniósł 530 tyś zł 
z czego 167 tyś. zł dofinan-
sowano z PROW. 

Zarządzana przez Samo-
rządowe Centrum Kultury 
i Sportu w Strawczynie 
świetlica ma spełniać funkcje 
społeczno - kulturalne oraz 
pozwolić na integrację miej-
scowej ludności. Ponadto ma 
to być miejsce do rozwijania 
zainteresowań i talentów. 

Na otwarcie świetlicy 
przybyli m.in.: wójt gminy 
S t r a w c z y n   Ta d e u s z  
Tkaczyk, sołtys wsi Korczyn 
Barbara Stępień, dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Kor-
czynie Anna Kowalczyk – 
Jas, przedstawicielka SCKiS 
Magdalena Wittych oraz 

m i e s z k a ń c y  s o ł e c t w a  
Korczyn. 

Na gości czekało wiele 
niespodzianek: występ mima 
„Różyczki”, który nie tylko 
bawił publiczność, ale również 
zachęcał ją do wspólnej 
zabawy, występ wokalno - 
teatralny uczniów Szkoły 
Podstawowej w Korczynie 
„Na ludową nutę” przy-
gotowany przez p. Emilię 
Marszałek. 

Młodzi artyści zachwy-
c i l i  p i ęknymi  s t ro j ami  
i doskonałym występem. Po 
części artystycznej wszyscy 
zostali zaproszeni na poczę-
stunek przygotowany przez 
sołtys,  Barbarę Stępień. 

O d b y ł o  s i ę  t a k ż e  
spotkanie  z  s ie rż .  sz t .  
Rajmundem Koprowskim - 
k i e rown ik i em Refe ra tu  
Prewencji Komisariatu Policji 
w Strawczynie. Przygotował 
on niezwykle pouczający 
wykład na temat bezpie-
czeństwa. Dzieci i młodzież 
mogła dowiedzieć się,  między 
i n n y m i ,  j a k  k o r z y s t a ć  
z internetu i jak ważną rolę 
odgrywają pasy bezpie-
czeństwa w samochodzie. 

Nowa Placówka Kulturalna w Gminie

Otwarto  świetlicę  wiejską  w  Korczynie

3 lutego mieszkańcy Korczyna świętowali otwarcie ocze-
kiwanej świetlicy wiejskiej. Jej zbudowanie było możliwe 
dzięki wsparciu gminy Strawczyn przez unijne środki 
pomocowe .  Rea l i zac ja  inwes tyc j i  odby ła  s i ę  
w ramach działania „Wdrażanie lokalnych strategii 
rozwoju dla operacji odpowiadających warunkom 
przyznania pomocy dla działania „Odnowa i rozwój wsi” 
objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2007-2013”. 
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Goście  z  Niemiec  na  Świętym  Krzyżu.

nologii, kadry pracowniczej, 
rynku zbytu.  Następnie 
oprowadził gości po firmie, 
aby unaocznić, jak prężnie ona 
d z i a ł a  d z i ę k i  ś w i e t n e j  
organizacji pracy i wyko-
rzystaniu nowoczesnych 
maszyn. Następnym punktem 
po l sko  -  n i emieck iego  
s p o t k a n i a  b y ł a  w i z y t a  
w Urzędzie Gminy w Straw-
czynie, gdzie gospodarz – wójt 
Tadeusz Tkaczyk (na zdjęciu) 
– rozmawiał z zagranicznymi 
partnerami głównie o rozwoju 
gminy,  z r ea l i zowanych  
i planowanych inwestycjach 
oraz o problemach, z jakimi się 
ona boryka.  Pracownik 
U r z ę d u  G m i n y ,  E w a  
Wawrzeńczyk, przedstawiła 
zainteresowanym tą kwestią 
gościom tereny inwestycyjne 
na terenie gminy Strawczyn. 

W programie wizyty nie 
mogło zabraknąć także 
odwiedzin w Zespole Placó-
wek Oświatowych w Straw-
czynie, wszak to właśnie ta 
szkoła zaangażowana jest 
w  r e a l i z a c j ę  p r o j e k t u  
Comenius Regio. Dyrektor 
p l a c ó w k i  –  E l ż b i e t a  
Błaszczyk – oprowadziła 
gości po nowo powstałym 

w budynku ZPO schronisku 
młodzieżowym, którego 
estetyka robi  rzeczywiście 
imponujące wrażenie.

Podczas tego spotkania 
projektowego par tnerzy 
z Niemiec nie narzekli na 
nudę. Kolejnym jego punktem 
był bowiem przyjazd do 
Powiatowego Urzędu Pracy 
w Kielcach,  w którym 
zagranicznych gości bardzo 
ciepło i życzliwie powitała 
d y r e k t o r  M a ł g o r z a t a  
Stanioch. Pracownicy urzędu, 
Magdalena Nowak i  Marcin 
Świercz, z dużym zaanga-
ż o w a n i e m  o p o w i a d a l i  
o prowadzonej działalności 
i świadczonych usługach, 
a także oprowadzili delegację 

po budynku, w którym mieści 
się PUP w Kielcach. Żywo 
zainteresowani tematem 
goście zadawali liczne pytania 
związane ze stopą bezrobocia, 
zagadnieniami pośrednictwa 
pracy, wsparcia, na jakie mogą 
liczyć osoby bezrobotne 
i przedsiębiorcy, działalnością  
„klubu pracy”.  Na wszystkie
pytania otrzymali wyczer-
pujące, rzeczowe odpowiedzi, 
które umożliwiły następnie 
porównanie działań polskich 
i niemieckich urzędów oraz 
o m ó w i e n i e  p r o b l e m ó w  
związanych z bezrobociem 
i próbami zaradzenia mu, 
podejmowanymi w obydwóch 
krajach partnerskich. 

W  p l a n i e  w i z y t y  
uwzględniono, oczywiście, 
prace nad dokumentowaniem 
działań projektowych. Wiele 
czasu i uwagi poświęcono 
aktualizacji strony inter-
netowej, na której zamie-
szczane są notatki z wizyt, 
p r o t o k o ł y  z e  s p o t k a ń  
partnerów, opracowane mate-
riały, takie jak foldery, ankiety 
czy publikacje związane 
z tematem realizowanego 
projektu. Chwilą wytchnienia 
i relaksu podczas tej dość 
aktywnej wizyty była dla gości 
wycieczka na Święty Krzyż. 

Czas spędzony wspólnie 
z niemieckimi partnerami 
upłynął szybko,  w przyjaznej, 
jak zawsze, atmosferze. 
Wrócili oni do swojego kraju, 
by, po wymianie doświadczeń, 
kontynuować prace nad 
projektem.

W ramach realizacji 
projektu Comenius Regio 
„Badania porównawcze 
dotyczące sposobów i środ-
ków zmniejszania liczby 
osób przerywających naukę 
szko lną  (bez  zawodu)  
i możliwości wspierania 
uczniów ze  środowisk  
zagrożonych społecznie 
w szkole i poza nią na tere-
n a c h  w i e j s k i c h  S t a d t  
Südliches Anhalt oraz gminy  
Strawczyn”, w dniach od 
trzeciego do szóstego lutego 
odbyła się kolejna już wizyta 
robocza, w czasie której 
spotkali się przedstawiciele 
gmin polskiej i niemieckiej. 

Podczas jej trwania 
goście z Niemiec, w towa-
rzystwie zaangażowanych 
w real izację   projektu  
nauczycieli z ZPO w Straw-
czynie, mieli możliwość 
zwiedzenia przedsiębiorstwa 
DEFRO w Rudzie Straw-
czyńskiej. Dyrektor zarzą-
dzający firmą, Wojciech 
Różalski, przybliżył delegacji 
wyczerpujące informacje na 
t e m a t  h i s t o r i i  p r z e d -
siębiorstwa, jego aktualnej 
działalności, linii produ-
kcyjnej, stosowanej tech-

Goście z Niemiec w Strawcznie

W  ramach  projektu  Comenius  Regio
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recytatorskie, a także popisali 
się przygotowanym wcześniej 
układem tanecznym.  W trak-
cie scenki, w której w rolę 
babci wcieliła się uczennica 
Karolina Picheta, a wnuczki 
– Marta Wnuk, wszystkim 
udziel i ły  s ię  wspaniałe  
nastroje, a pozytywne emocje 
wprost spływały ze sceny na 
zgromadzonych gości. Na 
zakończenie tego miłego 
spotkania Babcie i Dziad-
kowie otrzymali upominki 
własnoręcznie wykonane 
i wręczone przez dzieci. 
Całość uświetnił  słodki 
poczęstunek 

Jak co roku, uczniowie 
SP im. S. Żeromskiego 
w Strawczynie, pod kieru-
nkiem swoich nauczycieli, 
zorganizowali uroczystość 
z  o k a z j i  D n i a  B a b c i
 i Dziadka. 

Dzieci z klasy II, pod 
okiem p. M. Moćko, podczas 
swojego występu prezen-
towały umiejętności wokalne, 

Uczcili SenioróW

Święto  Babci  i  Dziadka

Pod takim hasłem 14 
lutego w woj.  święto-
krzyskim ruszyła zbiórka 
zużytych baterii, które 
każdy może wymienić na 
lizaka w kształcie czer-
wonego serca. „Kocham 
recycling” to ogólnopolska 
akcja której pomysłodawcą i 
organizatorem jest ekolog 
i  p o d r ó ż n i k  D o m i n i k  
Dobrowolski, a głównym 
partnerem firma Samsung. 

Akcja odbywa się w 70 
miastach i gminach z całej 
P o l s k i ,  w  t y m  a ż  1 0
w świętokrzyskim. Na terenie 
naszego województwa projekt 
koordynuje Stowarzyszenie 
Spektrum Możliwości, które 
wspiera 10 lokalnych orga-
nizacji  i stowarzyszeń. 
B a t e r i e  b ę d z i e  m o ż n a  
wymienić na słodki podarunek 
w Kielcach, Starachowicach, 
R a k o w i e ,  S t a s z o w i e ,  
Wąchocku, oraz w gminach: 
Bieliny, Strawczyn, Mie-
dz i ana  Góra ,  Obrazów 
i Zagnańsk. Pełna lista miejsc 
gdzie można zostawić baterie 
znajduje się na stronie 
internetowej

 www.spektrummozliwosci.pl/ko
cham-recycling

Akcja ruszyła niedawno, 
a organizatorom udało się 
rozkochać w recyklingu już  
wojewodę świętokrzyską 
Bożentynę Pałkę Korubę, 
która organizuje zbiórkę 
baterii w Urzędzie Woje-
wódzkim, posłankę Renatę 
Janik i wójta gminy Straw-
czyn Tadeusza Tkaczyka.

W  o s t a t n i m  r o k u  
w Polsce wprowadzono na 
rynek ok. 400 mln sztuk baterii 
- czyli ok. 10 tyś. ton. Zużyte 
baterie, z uwagi na swój skład 
chemiczny, m.in. zawartość 
metali ciężkich typu: ołów, czy 
rtęć, mogą być odpadami 
niebezpiecznymi. Zużyte 
baterie powinny być zatem 
segregowane i utylizowane 
w specjalnych instalacjach. 
Zgodnie z prawem krajowym 
i Unii Europejskiej, Polska ma 
obowiązek zebrać selektywnie 
w 2014 roku 35% baterii 
z rynku (ok. 3.500 ton)! 
Niestety, poziomu tego ciągle 
nie udaje się osiągnąć, tym 
chętniej zachęcamy do udziału 
w tej szczytnej akcji.

dokończenie  na  str.8

Świętokrzyskie 

Kocha Recycling

i – ostatecznie – taki zapis 
znalazł się w umowie.

***
P r e z y d e n t  K i e l c  

W o j c i e c h  L u b a w s k i  
zapewnił, że miasto nie będzie 
narzucać swoich scenariuszy. 
Wszystkie przedsięwzięcia 
m a j ą  b y ć  w s p ó l n i e  
analizowane i omawiane. 
Podkreśl i ł  też,  że idea 
s tworzenia  Kie leckiego 
Obszaru Funkcjonalnego ma 
łączyć nie tylko Kielce 
z gminami, ale także gminy 
między sobą.

Pierwsze prace nad 
p r o j e k t a m i  m a j ą  b y ć  
rozpoczęte jeszcze w tym 
roku, natomiast ich realizacja 
rozpocznie  s ię  w roku 
przyszłym. Warto dodać, że 60 
proc. z  300 mln złotych trafi 
d o  K i e l c ,  z a ś  r e s z t ę  
zagospodarują pozostal i  
uczestnicy pozrozumienia. 
Środki te należy wykorzystać 
w latach: 2014 – 2020. 
Najlepsze projekty, dotyczące 
m.in. poprawy komunikacji 
oraz transportu publicznego 
będą nagradzane.

Wiemy już na co chce 
przeznaczyć środki z tego 
źrodła gmina Strawczyn. 
W ó j t o w i ,  Ta d e u s z o w i  
Tkaczykowi  marzy s ię  
wybudowanie, w kompleksie 
obiektów Centrum Sportowo – 
Rekreacyjnego w Straw-
czynku, nowoczesnej hali 
sportowej. 

- Mając, taki obiekt – 
mówi gospodarz tej gminy – 
można sobie pozwolić na 
organizację imprez spor-
towych przez cały rok. 
Myślimy także o wytyczeniu 
stałej trasy narciarskiej...

***
Słowem – razem łatwiej ! 

- chciałoby się powiedzieć 
o  benef ic jen tach  poro-
zumienia kieleckiego.

W połowie stycznia br. 
w Kielcach miało miejsce 
historyczne wydarzenie: 
wójtowie 11 podkieleckich 
gmin (Chęciny, Chmielnik, 
Daleszyce, Górno, Masłów, 
Miedziana Góra, Morawica, 
P i e k o s z ó w,  S i t k ó w k a  
N o w i n y ,  S t r a w c z y n
i Zagnańsk) podpisali poro-
zumienie z miastem Kielce, 
w ramach Kieleckiego 
Obszaru Funkcjonalnego 
i realizacji Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych.

Przynależność do tego 
obszaru wiąże się z wieloma 
korzyściami dla uczestnikow 
porozumienia. Oczywiście, 
podmiotem wiodącym będzie 
miasto Kielce, bez aprobaty 
którego żaden projekt nie 
będzie mógł być zrealizowany. 
Poszczególni beneficjenci 
porozumienia będą zgłaszać 
propozycje swoich projaktow, 
jednakże każdy z nich musi 
być zatwierdzony przez 
przynajmniej połowę gmin 
oraz miasto Kielce.

W jaki sposób będą 
dzielone pieniądze z Euro-
pejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego – na inwestycje 
przeznaczone zostanie około 
300  mi l ionow z ło tych .  
Wójtowie zaproponowali, by 
w tej kwestii kierować się 
paryteten ludnościowym 

DO podziału 300 

Milionów zŁotycH

11  gmin  w  Kieleckim
  Obszarze  Funkcjonalnym

Zbiórka  zużytych  baterii
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Dyrektor  Agnieszka  Prędota  -  Gad 
 prezentuje  zdobyty  certyfikat   Wiarygodnej  Szkoły.

Szkoła  Podstawowa 
w Rudzie Strawczyńskiej 
o t r z y m a ł a  C e r t y f i k a t  
Wiarygodnej Szkoły. Jest to 

rencyjność na tle innych 
placówek. Dyrektor szkoły – 
Agnieszka Prędota–Gad – 

p o d k r e ś l i ł a ,  ż e  
c e r t y f i k a t  m a  
ogromne znaczenie 
w  b u d o w a n i u  
p o z y t y w n e g o  
wizerunku placówki 
o ś w i a t o w e j  n a  
terenie gminy, ale 
także  regionu. Ta 
prestiżowa nagroda 
pokazuje wysoki 
poziom edukacyjny 
i  wychowawczy 

szkoły, ale także zapewnia, że 
uczniowie mogą czuć się 
w niej bezpiecznie. Dyrektor 
cieszy się z tego, iż szkoła 
którą zarządza od niedawna, 
wyróżnia się solidnością 
i rzetelnością, po prostu jest 
g o d n a  z a u f a n i a ,  a  t o  
mobilizuje do dalszej pracy.

szczególne wyróżnienie, jakie 
otrzymała placówka za wysoki 
wynik na  sprawdzianie  
szóstoklasisty w poprzednim 
roku oraz za właściwy poziom 
bezpieczeństwa. Posiadanie 
takiego certyfikatu wzmacnia 
wizerunek i zaufanie do szkoły 
oraz zwiększa jej konku-

Szkoła z Rudy

Strawczyńskiej wyróżniona

dokończenie  na  str.9

Zimowa Laba

 Nie jest tajemnicą, że 
niewielu młodych ludzi 
skorzystało z wyjazdów do 
znanych,  zimowych kurortów  

na narty, sanki czy łyżwy, bo 
też i niewielu rodziców na to 
stać. Zdecydowana większość 
pozostała w domach i musiała 

sobie radzić sama. 
Na szczęście są w gminie 

instytucje, które zapropono-
wały młodym ludziom dość 
atrakcyjne oferty różnorodn-
y c h  z a j ę ć .  D o m i n u j e  
S a m o r z ą d o w e  C e n t r u m  
K u l t u r y  
i Sportu, którego obszerną 
ofer tę  opubl ikowal iśmy 
w  styczniowym numerze  

południa do godz. 18.00 
wieczorem oferowały różne 
zajęcia kulturalne i sportowe. 
Można było m.in. zagrać w gry 
świetlicowe, wziąć udział 
w zajęciach plastycznych, 
sportowych, wykonywać kar-
mniki dla ptaków i dokarmiać 
czworonogich i skrzydlatych 
przyjaciół, tworzyć kartki 
walentynkowe a na koniec 
ferii wziąć udział w zabawach 
karnawałowych czy okolicz-
nośc iowych  ogn i skach .  
Trzeba przyznać, że te zajęcia 
spotkały się z uznaniem 
młodzieży, czego dowodem 
była zadowalająca frekwencja 
w świetlicach.

Sporo się działo także 
w Centrum Sportowo - 
Rekreacyjnym, głównie na 
krytej pływalni, gdzie były: 
nauka pływania, konkursy pod 
okiem instruktorów m.in. 
jazda na czas w rurze base-
nowej. Były też zabawy na 
śniegu, choć w drugim 
tygodniu ferii białego puchu 
by ło  j ak  na  l eka r s two  
(roztopy). Odbyły się także 
turnieje: piłki halowej dla 
seniorów (ZPO Strawczyn) 
oraz turniej tenisa stołowego 
(ZPO Promnik).

„Ziemi Strawczyńskiej”.
 Od 3 do 14 lutego 
świetlice wiejskie w Straw-
czynku, Promniku, Korczynie, 
Chełmcach i Hucisku już od 

Ferie  2014

Dwutygodniowe ferie zimowe minęły jak z bicza strzelił. 
Czy były atrakcyjne dla uczniow szkół na terenie naszej 
gminy ?

Szkoła Podstawowa w Rudzie Strawczyńskiej uzyskała 
w styczniu br. Certyfikat Wiarygodnej Szkoły.

Samorządowe Centrum Kultury i Sportu
w Strawczynie wynajmie lokal w Strawczynku 
o powierzchni 40m2 przy ul. Wojewódzka 39

na prowadzenie własnej działalności.

Bądź przedsiębiorczy,
Nie przegap okazji!!!

Zainteresowanych prosimy o kontakt:
Pan Andrzej Barwiński

tel. (41) 333 57 97 wew. 201

OGŁOSZENIE:  od  dnia  06 .03.2014r.  w   godzinach  11:30 – 13:00  

w  GOK  w  Strawczynie  załatwiane  będą  sprawy  związane  

z  zamówieniem  kolczyków  dla  zwierząt  i  rejestracją  zwierząt.

Oferowana  będzie  pomo c   w  wypełnianiu  wniosków  o  dopłaty.
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p r z y g o t o w a n y   p r z e z  
rodziców dzieci z klasy 
drugiej. 

W obchody Dnia Babci 
i Dziadka włączyli się także 
„zerówkarze”. Wystąpili oni 
w humorystycznej insce-
nizacji pt. „W kwiaciarni”. 
Występ podziwiali  zarówno 
seniorzy, jak i dyrektor szkoły 
Elżbieta Błaszczyk, która 
zgromadzonym Babciom 
i Dziadkom złożyła serdeczne 
życzenia w dniu ich święta. 
Uroczystość, przygotowana 
przez uczniów klas „0”, pod 
kierunkiem pań J. Pichety 
i M. Kurczyńskiej, była 
z  p e w n o ś c i ą  d l a  j e j  
uczestników i całej widowni 
ważnym i niezapomnianym 
prze-życiem. 

?  Kamila Stefańska 
W  PROMNIKU

Uczniowie przygotowali 
program artystyczny dla 
swoich ukochanych Babć 
i  Dz iadków.  Szanowni  
Jubilaci, w tym roku  przybyli 
szczególnie  licznie na tę 
szczególną uroczystość.  
W tym dniu nie zabrakło 

w i e r s z y  i   p i o s e n e k .  
Uczniowie klas I – VI 
p r z y g o t o w a l i  w i e r s z e ,  
ś p i e w a l i  p i o s e n k i  
i przedstawiali scenki z bajek.
Dumni Seniorzy, raz po raz, 
nagradzali występujących na 
scenie gromkimi brawami. Na 
koniec role odmieniły się 
i nasi goście zmierzyli się 
w konkursach. Było wiązanie 
krawata i kokardy, rozpo-
znawanie wnucząt po głosie, 
bandażowanie. B a b c i e  

i Dziadkowie mieli okazję 
podziwiać swoje pociechy 
i cieszyć się płynącymi z ich 
serc ciepłymi słowami. Byli 
bardzo wzruszeni występami 
wnuków i w niejednym oku 
zakręciła się łezka. Miłym 
zakończeniem dla gości był 
wspólny, słodki poczęstunek.

W  KORCZYNIE
1 lutego 2014r., w Szkole 

Podstawowej im. Jana Pawła 
II w Korczynie, odbyła się 
uroczysta akademia połączona 
z balem karnawałowym. 
Akademia poświęcona została 
Babciom i Dziadkom z okazji 
ich minionego święta. 

Najmłodsi uczniowie 
n a s z e j  s z k o ł y  t a ń c e m ,  
wierszem i piosenką pragnęli 
podziękować ukochanym 
Dziadkom za to, że zarówno 
w chwilach smutku jak 
i radości zawsze są przy nich, 
otaczają ich swoją miłością, 
troską i opieką. Po zakoń-
czonym występie dzieci 
wręczyły Dziadkom piękne, 
własnoręcznie wykonane 
prace z gliny i kolorowe laurki.

Następnie p. dyrektor 

Anna Kowalczyk - Jas 
podziękowała artystom za ich 
występ, a zebranych licznie 
Dziadków zapros i ła  na  
słodki poczęstunek, który 
przygotowali rodzice wraz 
z dziećmi.

Na balu karnawałowym 
uczniom i wszystkim zeb-
ranym gościom przygrywała 
orkiestra "ARTEMIS".

W RUDZIE 
STRAWCZYŃSKIEJ

24 stycznia 2014 roku 
gościliśmy w naszej szkole, 
w Rudzie Strawczyńskiej, 
zacnych gości - Babcie 
i Dziadków, których święto 
wspólnie obchodziliśmy. 
Szanowni Jubilaci przybyli 
bardzo licznie na tę szczególną 
uroczystość. 

Dzieci z klas 0 – III, pod 
kierunkiem swoich wycho-
wawczyń  –  p .  Danus i  
Kowalczyk, Kasi Grzesik, 
Eli Kozieł i Kasi Głowackiej, 
do tej uroczystości przygo-
towywały się od dawna, bo 
komu jak komu, ale naszym 
Babciom i Dziadkom jest za co 
dziękować.  Uroczystość 
słowami powitania oraz 
życzeniami skierowanymi do 
Gości rozpoczęła dyrektor 
Agnieszka Prędota-Gad. 
Życzyła Seniorom przede 
wszystkim zdrowia oraz 
pociechy z wnucząt i radości 
ich szkolnych dokonań. 
Następnie były recytacje 
wierszy, piosenki i tańce. 
Występy zakończyła scenka, 
w której przekonaliśmy się, że 
Babcia nawet wilka oswoić 
potrafi! 

Po przedstawieniu wszy-
scy udali się na przygotowany 
przez rodziców poczęstunek. 

?  Katarzyna Grzesik
W OBLĘGORKU
Nowoczesne układy 

taneczne  w wykonaniu  
zespołu tanecznego, czy mali 
h i p h o p o w c y  z  c h e e r -
leaderkami z klasy pierwszej 
oraz śpiewanie o miłości w 
języku angielskim przez 
p r z e d s z k o l a k ó w  b y ł y  
przeciwwagą dla ludowych 
piosenek i obrzędu kiszenia 
kapusty na imprezie z okazji 

Święta Babci i Dziadka w ZPO 
w Oblęgorku.  

Występ,  dopełniony 
p i o s e n k a m i  l u d o w y m i ,  
śpiewanymi przez uczniów 
k l a s y  I I ,  p r z y  a k o m -
paniamencie  akordeonu 
i tamburyna, na których grali 
uczniowie gimnazjum Kamil 
Zapała i Adrian Śliwa, 
przywołał u wielu zgroma-
dzonych gości wspomnienia 
z młodzieńczych lat. 

Na widowni zasiadło 
ponad 150 osób, chociaż na 
dworze panowały wyjątkowo 
trudne warunki pogodowe. W 
mi łe j  a tmosferze ,  p rzy  
w s p a n i a ł y c h  c i a s t a c h  
upieczonych przez rodziców 
n a j m ł o d s z y c h  u c z n i ó w  
i kapuście z grochem, która 
zrobiła furorę, szybko minął 
czas wspólnej zabawy. 

Na zakończenie dyrektor 
Henryka Cisowska serde-
cznie podziękowała zebranym 
seniorom za tak l iczne 
p r z y b y c i e ,  d z i e c i o m  
pogratulowała wspaniałych 
występów, a nauczycielom 
organizacji święta. W imieniu 
gości przemówiła Zofia 
Drogosz. Serdecznie podzię-
kowała dzieciom i peda-
gogom. Wynagrodziła trud, 
jaki dzieci włożyły w przygo-
towanie występów, częstując 
je słodkościami. 

N a d  p r z e b i e g i e m  
u r o c z y s t o ś c i  c z u w a l i  
nauczyciele: Olga Jas – 
Adamczyk,  Katarzyna  
Rogula, Agnieszka Majos, 
Katarzyna Foks, Agata 
W i e c z o r e k ,  J o l a n t a  
Smolarczyk, Alicja Jas, 
Jadwiga Zapała, Alicja Gos 
oraz Zbigniew Wójcik.

?  Jadwiga Zapała, 
?  Katarzyna Rogula

Dzieci  ze  SP  w  Korczynie  prezentują  swoje  umiejętności  artystyczne

Święto  Babci  i  Dziadka

dokończenie  ze  str.6

Występ  uczniów  SP  w  Oblęgorku



LutY  2014ZiEMia  StraWCzYńskA

-9-

Ferie  Zimowe  2014
dokończenie  ze  str.7

n a  p ł y w a l n i  b y ł y  
Walentynkowe Amatorskie 
Zawody Pływackie, które 
odbyły się w relaksującym 
klimacie świec i muzyki. 
Zmaganiom zawodników 
towarzyszyły liczne konkursy 
i  zabawy.  Można  było  
spróbować swoich sił, holując 
swoją drugą połówkę na 
materacu, czy w wyścigu po 
serce ukochanej. Do zawodów 
pływackich zgłosiło się tak 
wielu chętnych, że przepro-
wadzono je w kilku kate-
goriach wiekowych. 

Niemałą atrakcją były 
zimowe zabawy na śniegu, 
zorganizowane na terenie 

CS-R – Olimpic. Można było 
spróbować swoich sił, lepiąc 
igloo czy też figurki śnieżne, 
bawiono się w tory przeszkód 
i  urządzono  bitwę na śnieżki.

W dniach 8 – 9 lutego br., 
w sali gimnastycznej ZPO 
w Strawczynie, rozegrany 
został „Gminny Halowy 
Turniej Piłki Nożnej o puchar 
Harry und Waltraut Rathke”. 
Do turnieju zgłosiło się 
trzynaście drużyn, które 
e l i m i n a c j e  r o z g r y w a ł y  
w trzech grupach. W turnieju 
strzelono 144 bramki ! 

W SP w Chełmcach, 
w dniach od 3 do 7 lutego, a 
więc w pierwszym tygodniu 

f e r i i ,  p r zep rowadzono :  
projekcje filmów w Szkolnym 
Klubie Filmowym, turniej 
tenisa stołowego, zajęcia pt. 
„Angielski na wesoło”, gry 
i zabawy komputerowe oraz 
inne zajęcia sportowo - 
rekreacyjne. Działo się to 
w s z y s t k o  p o d  o k i e m  
n a u c z y c i e l i :  K r y s t y n y  
Nowek, Małgorzaty Kobiec, 
Jolanty Ochal, Kazimiery 
W o ź n i a k ,  H e n r y k a  
Osmendy, Krystyny Lis, 
M a ł g o r z a t y  D z i u r a ,  
k s .  R o b e r t a  Te t e r a  
i Janiny Smolarczyk.

W ZPO w Oblęgorku 
postawiono z kolei na zajęcia 
w kołach zainteresowań: 
matematycznego,  infor-

matycznego, redakcyjnego, 
fotograficznego, czytelni-
czego oraz na zajęcia dyda-
ktyczno – wychowawcze: 
z fizyki, biologii, chemii, 
j. polskiego, j. angielskiego. 
Odbyły się także zajęcia 
wokalno – instrumentalne.

Nie zapomniano o spor-
cie i rekreacji (tenis stołowy, 
piłka nożna a nawet zajęcia 
taneczne). Odbyło się też 
spotkanie konsultacyjne dla 
gimnazjalistów z doradcą 
zawodowym. 

Kto więc chciał, znalazł 
sobie jakieś zajęcie w okresie 
ferii. Czy byli i tacy, którzy 
biernie spędzili ten okres? 
Niech sami odpowiedzą sobie 
n, a to pytanie... 

Spotkanie miało chara-
kter podsumowujący roczną 
działaność stowarzyszenia. 
Uczestniczyli w nim także 
goście: wójt gminy Tadeusz 
Tkaczyk, przewodniczący 
R a d y  W o j e w ó d z k i e j  
Świętokrzyskiego Stowa-
rzyszenia Ludowych Zespo-
łów Sportowych – Jerzy 
Kula ,  p rzeds tawic ie lka  
Świętokrzyskiego Związku 
LA – Barbara Chudy, dyre-
ktor ZPO w Strawczynie 
(najwięcej zawodników uczę-

Z innych, czołowych zawod-
ników warto wymienić :  
Dawida Piwko, Wiktora 
Dzwonka, Damiana Kulę, 
K r y s t i a n a  K m i e c i k a ,  
Patryka Pietrzaka, Konrada 
Hojnack iego ,  Adr iana  
Czupryńskiego, Oskara 
Wy c h o w a ń c a ,  J a k u b a  
Ciszka, Karola Pańczyka, 
Patryka Gada i Marlenę 
Jabłońską.

Występujący podczas 
spotkania wójt  Tadeusz 
T k a c z y k  p o g r a t u l o w a ł  
zawodnikom i trenerom tych 
sukcesów, obiecał dalsze 
wspieranie stowarzyszenia 
oraz budowę hali sportowej, 
ktora znacznie rozwinęłaby 
moż l iwo śc i  t r en ingowe  
i sportowe zawodników. Do 
gratulacji i życzeń dołączyli: 
przewodniczący Rady Woje-
wódzkiej LZS – Jerzy Kula, 
dyrektor ZPO Elżbieta Błasz-
czyk oraz przedstawicielka 
ŚZLA  Barbara Chudy.

Miłym akcentem uroczy-
s to śc i  by ło  pokro jen ie  
okolicznościowego tortu 
z napisem „1 rok OLIMPU” 
przez dyrektor Elżbietę  
Błaszczyk oraz wręczenie 
wszystkim zawodnikom, 
przez wójta gminy, nagród 
rzeczowych w postaci toreb 
s p o r t o w y c h  z  n a p i s e m  
„OLIMP Strawczyn”. 

?  (Kos.)

W krótkim czasie klub 
stowarzyszył kilkudziesięciu 
zawodników wywodzących 
się ze szkół w gminie oraz 
z gmin ościennych. Stowa-
rzyszenie – klub w ciągu roku 
dziłania osiągnęło znaczące 
sukcesy lekkoatletyczne, 
o których mówił  trener 
Aleksander Niwiński.

Obecnie zarejestrowa-
nych jest 34 zawodników: 
2 seniorów, 6 juniorów 
młodszych i 26 młodzików. 
Startowali oni w 31 imprezach 
sportowych o randze krajowej, 
m i ę d z y w o j e w ó d z k i e j ,  
w o j e w ó d z k i e j  a  t a k ż e  
w zawodach masowych. 
Zawodnicy OLIMP-u zdobyli 
w sumie 59 medali, a klasy 
s p o r t o w e  u z y s k a ł o  1 9  
zawodników.

Dzięki tym sukcesom, 
OLIPM uplasował się na II 
miejscu, z sumą 50 pkt., w woj. 
świę t ok rzysk im,  w ś ród  
klubów z sekcjami l.a.

Na j l epszymi  zawo -
dnikami, ktorzy mogą się 
pochwalić sukcesami ogólno-
polskimi są: Krystian Surma 
i Kamil Bielawski. Ten 
pierwszy jest uczniem III 
k lasy  Gimnazjum nr  1  
w Strawczynie, drugi – 
uczęszcza do Technikum 
Mechanicznego w Kielcach. 
Obaj deklarują dalsze treningi 
i reprezentowanie OLIMP -u. 

szcza do tej właśnie 
szkoły) – Elżbieta 
Błaszczyk, dyrektor 
S a m o r z ą d o w e g o  
Centrum Kultury 
i  S p o r t u  ( n a  
obiektach którego 
trenują zawodnicy 
klubu) – Maciej 
L e w a n d o w s k i ,  
p r e z e s  Z a r z ą d u  
S t o w a r z y s z e n i a  
OLIMP - Tomasz 
Michalski, skarbnik 

– Dariusz Malicki - członek 
zarządu klubu oraz trenerzy: 
A l e k s a n d e r  N i w i ń s k i
 i  Łukasz Woźniak.

Spotkanie  o tworzy ł  
i poprowadził prezes Tomasz 
Michalski, który  zapoznał 
zebranych z krótką historią 
stowarzyszenia. Inicjatorem 
jego powołania był wójt 
gminy, któremu udało się 
pozyskać kilkoro działaczy 
s p o r t o w y c h  m o c n o  
zaangażowanych w jego 
organizację i funkcjonowanie. 

Miła uroczystość odbyła się 20 lutego br. w świetlicy Samo-
rządowego Centrum Kultury i Sportu w Strawczynie.  Spot-
kali się tutaj działacze, trenerzy i zawodnicy Stowarzyszenia 
Sportowo - Rekreacyjnego OLIMP, działającego zaledwie 
od roku i odnoszącego już znaczące sukcesy w lekkiej 
atletyce w Polsce, woj. świętokrzyskim i gminie.

Wójt  Tadeusz  Tkaczyk  wręcza  

nagrodę  dla  Krystiana  Surmy

II  miejsce  w  regionie 

Jeden  rok  Olimpu
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Jednak zanim zaczniemy 
j e  d o k a r m i a ć ,  t r z e b a  
zastanowić się nad tym, że 
lepiej tego wcale nie robić niż 
robić to tylko czasami. 
Zwie rzę t a ,  s zczegó ln i e  
bezpańskie psy, bardzo łatwo 
p r z y z w y c z a j a j ą  s i ę  d o  
dostawania jedzenia w jednym 
miejscu i bardzo szybko 
uzależniają się od danej osoby. 
W sytuacji gdy osoba z jakiś 
powodów przestaje karmić je 
lub po prostu znudzi się, psy te 
mogą stać się agresywne lub 
natarczywe w stosunku do 
ludzi. Dokarmianie bezpań-
skich psów przyczynia się 
również do wzrostu ich 
liczebności (rozmnażanie).

Wraz ze wzrostem liczby 
bezpańskich psów rośnie 
poziom zagrożenia sanitarno – 
epidemiologicznego, wzrost 
zanieczyszczenia miejsc 
ogólnodostępnych i agresja 
wśród psów, które tworzą 
grupy. Agresja ta może być 
również skierowana w sto-
sunku do ludzi (w szcze-
gólności do dzieci).

Może zamiast karmić 
bezpańskie psy, lepiej fakt ten 

z g ł o s i ć  o r g a n o m  l u b  
organizacjom zajmującym się 
o c h r o n ą  i  o p i e k ą  n a d  
zwierzętami, które odłowią je 
i umieszczą w schronisku lub 
przytulisku, gdzie znajdą 
fachową opiekę. Dokarmiania 
nie można zabronić, ale trzeba 
czuć się odpowiedzialny za 
swoje postępowanie i nie 
stwarzać złudnych nadziei 
zwierzętom potrzebującym 
o p i e k i  i  p o c z u c i a  
bezpieczeństwa. Dokarmiając 
bezdomnego psa, nie wiemy 
czy jest on zdrowy czy nie. Nie 
wyklu-czone, że czworonóg 
taki może być zakażony np. 
wścieklizną.

Wścieklizna, jak infor-
muje lek.  wet.  Joanna 
Świerczyńska, to wirusowa, 
prawie zawsze śmiertelna 
choroba zwierząt (niektórych 
ssaków), mogąca przenieść się 
na człowieka. Wśród zwierząt 
domowych chorują najczę-
ściej psy i koty i to one są 
głównym zagrożeniem dla 
człowieka. Do zakażenia 
dochodzi na drodze kontaktu 
bezpośredniego – przez 
pogryzienie, oślinienie lub 

zanieczyszczenie mózgiem 
chorego zwierzęcia uszko-
dzonej skóry. Choroba rozwija 
się powoli, średnio od 1-3 
m-ce, w tym czasie wirus 
wędruje do mięśni szkiele-
towych i dalej poprzez nerwy 
d o  r d z e n i a  k r ę g o w e g o  
i mózgu, gdzie namnaża się 
intensywnie a później do 
całego organizmu, dając 
charakterystyczne objawy 
nerwowe w postaci nadmie-
rnego pobudzenia lub ospał-
ości, zmian w zachowaniu, 
drżenia mięśni, zaburzeń 
świadomości i innych. Wtedy 
jednak wyleczenie jest już 
praktycznie niemożliwe. 
Śmierć następuje na ogół 
w wyniku uduszenia. 

W Polsce co kilka lat 

słyszy się o śmiertelnych 
przypadkach wystąpienia 
wścieklizny u ludzi. Dzięki 
masowym szczepieniom psów 
oraz rozkładaniem szcze-
pionek dla dzikich zwierząt 
liczbę zwierząt z potwier-
dzonymi objawami wście-
klizny udało się znacznie 
ograniczyć. W roku 2005 
zanotowano 137 przypadków 
wścieklizny wśród zwierząt 
a w 2007 było ich 70. Jednakże 
wścieklizna nadal stanowi 
zagrożenie. 

Należy także pamiętać, 
że bezpańskie psy mogą być 
nosicielami pasożytów (pchły, 
kleszcze) oraz mogą cierpieć 
na choroby zakaźne: nosówka, 
parwowiroza, parainfluenza, 
c zy  zakaźne  zapa l en i e  
wątroby.

Zastanówmy się więc 
mocno, zanim przystąpimy do 
karmienia bezpańskiego 
czworonoga. 

Czy  dokarmiać  bezpańskie  Psy?

Ludzkiej pomocy potrzebują wszystkie zwierzęta zarówno 
dzikie jak i bezdomne (bezpańskie psy i wolno żyjące koty). 
Zwierzętami bezdomnymi, według ustawy z 21 sierpnia 
1997 r. „ O ochronie Zwierząt”, art. 4 pkt.16, są zwierzęta 
domowe lub gospodarskie, które uciekły, zabłąkały się lub 
zostały porzucone przez człowieka, a nie ma możliwości 
ustalenia ich właściciela lub innej osoby, pod której opieką 
trwale dotąd pozostawały.

W  konkursie wzięło 
udział 11 uczniów w kategorii 
klas I - III i 11 uczniów w kate-
gorii  klas IV – VI  z sześciu  
szkół z terenu naszej gminy 
(Promnik, Oblęgorek, Kor-
czyn, Ruda Strawczyńska, 
Niedźwiedź ,  Che łmce) .   
Nagrodzeni  uczniowie  to:

Kategoria I - kl. I – III : I 
miejsce - Wiktoria Titkin  kl. 
III - SP Korczyn, II - Amelia 
Kozieł  kl. III -  SP  Chełmce,  III  

- Kacper Gos kl. II - SP Ruda 
Strawczyńska, IV - Konrad 
Zarychta  kl. I  -  SP Korczyn.

Kategoria  II  -  kl.  IV – VI:  
I  miejsce - Wiktoria Smola-
rczyk kl. VI - SP Korczyn, II - 
Sylwia Jedlińska kl. VI - SP 
Korczyn, III - Dominika 
Piotrowska  kl. IV - SP Ruda 
Strawczyńska, IV - Gabriela 
Kaczmarczyk  kl. V - SP 
Promnik;  Gabriela Foks  kl. V   
-  SP  Niedźwiedź.

Uroczystym rozdaniem nagród i koncertem laureatów 
zakończył się w czwartek, 30 stycznia 2014 r., organizowany 
w Szkole Podstawowej w Chełmcach,  VII  Międzyszkolny 
Konkurs  Kolęd  i  Pastorałek  Chełmce  2014.  Konkurs 
okazał się wspaniałą imprezą integrującą okoliczne szkoły, 
wydobywającą  na  światło dzienne muzyczne, wokalne 
talenty  drzemiące  w  uczniach  naszych  szkół. 

Dobre  serce  nie  zawsze  popłaca 

VII  Gminny  Konkurs  Kolęd  i  Pastorałek

Odkryte  Talenty
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Gimnazjum nr 1 w Straw-
czynie uplasowało się na 
I miejscu z sumą 630 punktów, 
zostawiając daleko w tyle 
rywali. Drugą pozycję na liście 
wyróżnionych placówek zaję-
ło gimnazjum z Końskich  
(382 punkty), a trzecią - gim-
nazjum z Bodzentyna (201 
punktów). Do największych 
osiągnięć sportowców ze 
Strawczyna w minionym roku 
należy zaliczyć:
- I miejsce w Drużynowych 
B i e g a c h  P r z e ł a j o w y c h  
chłopców;
- I miejsce w Drużynowych 
B i e g a c h  P r z e ł a j o w y c h  
dziewcząt;

- I miejsce w sztafecie  
4x100m chłopców;
- II miejsce w sztafecie 
4x100m dziewcząt;
- I, III i VI miejsce w sztafecie 
szwedzkiej chłopców;
- III miejsce w sztafecie 
szwedzkiej dziewcząt;
- I miejsce w Szkolnej Lidze 
LA chłopców;
- II miejsce w Szkolnej Lidze 
LA dziewcząt;
- I miejsce w Sztafetowych 
B i e g a c h  P r z e ł a j o w y c h  
chłopców;
-  I I  mie j sce  w F ina le  
Krajowym Sztafetowych 
B i e g ó w  P r z e ł a j o w y c h  
chłopców;

- IV miejsce w Finale 
K r a j o w y m  S z t a f e t y  
Szwedziej;
- XII miejsce w Finale 
Krajowym Sztafety 4x100m.

Ostatnim startem spor-
towców ze Strawczyna w roku 
2013 był ich udział w XXXIV 
Międzynarodowych Biegach 
Sylwestrowych w Szydłowie. 
Uczestniczyli w nich zawo-
dnicy klubu „Olimp” Straw-
czyn. W klasyfikacji druży-
nowej zajęli oni I miejsce! 
Indywidualnie w kategorii 
szkół podstawowych I miejsce 
wywalczył Norbert Cisowski 
ze Szkoły Podstawowej im. S. 
Żeromskiego w Strawczynie, 
a najlepsi wśród gimna-
zjalistów okazali się Kamil 
B i e l a w s k i  ( I  m i e j s c e )  
i  A d r i a n  C z u p r y ń s k i  
(IV miejsce) z placówki 
w Strawczynie.

Także w styczniu młodzi 
sportowcy ze szkoły podsta-

wowej ze Strawczyna zdążyli 
j u ż  o d n i e ś ć  s u k c e s .  
W gminnych rozgrywkach 
w piłkę nożną halową zdobyli 
I miejsce. Gratulujemy ZPO 
w Strawczynie tak spek-
takularnych sukcesów, na 
które złożyły się zapewne 
talent i ciężka praca zawo-
dników pod kierunkiem 
nauczycieli  wychowania 
fizycznego: M. Kozioł,  
M .  S m o l a r c z y k  i  A .  
Niwińskiego.

Kolejny Sukces Sportowy 

Gimnazjum nr  1  w Strawczynie

Ostatnio dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych 
w Strawczynie, Elżbieta Błaszczyk, odebrała Puchar 
Marszałka Województwa Świętokrzyskiego za zajęcie 
I miejsca we Współzawodnictwie Sportowym Szkół. 

 To osiągnięcie medycyny 
i techniki jest wielką nadzieją 
d la  dz iec i  z  g ł ębok im 
uszkodzeniem słuchu, które 
dzięki zastosowaniu tej  
nowoczesnej technologii 

mogą rozwijać mowę drogą 
słuchową. Samo wszczepienie 
implantu nie jest warunkiem 
wystarczającym do opano-
wania rozumienia mowy 
drogą słuchową.  Nie ma 

gwarancji, iż dziecko po 
wszczepie protezy słuchowej 
będzie rozumiało mowę 
otoczenia bez długotrwałej 
i systematycznej terapii.

Wcześnie rozpoczęta 
i intensywnie prowadzona 
rehabilitacja mowy i słuchu 
pozwoli dziecku  implan-
towanemu na wszechstronny 
jego rozwój.

Do ZPSW w Kielcach, 
gdzie mieszczą się szkoły dla 
dzieci z wadami słuchu, trafia 
coraz więcej dzieci implan-
towanych. Specjaliści, surdo-
pedagodzy i surdologopedzi 
prowadzą nacisk na wycho-
wanie w mowie dźwiękowej.  
Prowadzony jest intensywny 
trening słuchowy, który 
pozwala nabywać nowe 
doświadczenia słuchowe, 
a w miarę ich nabywania 
dzieci z wadą słuchu reagują 
na dostarczane przez wszczep 
bodźce słuchowe i wyko-
rzystują informacje dostar-
czane tą drogą.

Dziecko implantowane 
zdobywając kolejne etapy 
edukacji wymaga ciągłej 
opieki specjalistycznej, którą 
oferuje ZPSW - placówka, 
w której nie tylko logopedzi, 

ale wszyscy nauczyciele 
s z k o ł y  p o d s t a w o w e j ,  
gimnazjum, ZSZ i technikum 
są równocześnie specjalistami 
z zakresu pracy z dzieckiem 
z wadą słuchu.  Należy 
odpowiedzieć  sobie  na  
pytanie, czy warto dziecko 
n a r a ż a ć  n a  d o d a t k o w e  
trudności? Czy nie lepiej od 
początku edukacji zapewnić 
mu najlepsze warunki do 
rozwoju? Często pozostaje 
tylko żal, że najlepszy czas dla 
rozwoju mowy został stracony 
na naukę w placówkach 
niewystarczająco przygo-
towanych na pomoc dziecku 
z wadą słuchu. Tego czasu 
nawet najlepsi terapeuci nie są 
w stanie przywrócić. Dlatego 
mając dziecko z wadą słuchu 
warto dobrze przemyśleć 
miejsce jego edukacji.  

W ZPSW w Kielcach 
przy  ul. Jagiellońskiej 30 
istnieje możliwość bezpłatnej 
k o n s u l t a c j i  s u r d o p e -
dagogicznej i surdologo-
pedycznej oraz bezpłatnych, 
przes iewowych badania  
słuchu i mowy. Zainte-
resowanych rodziców prosimy 
o kontakt pod numerem:  

(41)  366 18 67.

Implant ślimakowy stwarza szansę na wejście w świat 
dźwięków dzieciom z całkowitą głuchotą, które były 
pozbawione słuchu od urodzenia. Osobom, które słyszały od 
urodzenia, ale utraciły słuch z różnych przyczyn, daje 
szansę powrotu do świata dźwięków. Implant jest 
rozwiązaniem dla dzieci, które nie mogą korzystać z resztek 
słuchowychi nie mogą rozwinąć prawidłowo mowy za 
pomocą aparatów słuchowych.

Pomóżmy usłyszeć ŚwiaT

Zajęcia  z  dziećmi  z  wadami  słuchu.

Implant  ślimakowy  nadzieją
dla  osób  niepełnosprawnych

Za reklamuj  swoją 
firmę  na  

łamach  miesięcznika 
„Ziemia  Strawczyńska”

 (41)  303  86  35 
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